
Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 
Christiansø 

Referat for møde i Kontakt- og Udviklings Ø-rådet 

Dato: 6. marts 2023 Sted: Hønsehuset kl. 19.00 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Deltagere  

Formand Vibeke Møller Jensen (VMJ) (Afbud) Peter Klerens Karmark (PKK) 

Anne Marie Koefoed (AMK) Malene Schlott (MS) 

Administrator Søren Thiim Andersen (STA) Erik Christensen (EC) (Afbud) 

Souschef Christian Bøgelund Christiansen (CBC)                                 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------         

1. Godkendelse af dagsorden 
Intet at bemærke – godkendt. 
 
2. Meddelelser fra formanden 
Afbud fra formanden. 
 
3. Administrationen orienterer: 
Kommende større arbejder på øen 
Der er planlagt renovering af facader i Hvide Hus og Bella Vista samt renovering af østsiden af 
Østre Længe på Christiansø. 
 
Ny indretning i Kongens Have 
Vi aftalte at nedsætte en arbejdsgruppe for kommende indretning og anvendelse af Kongens 
Have. Arbejdsgruppe vil bestå af øens grøntmedarbejder, naturvejleder, teltforpagter, Ø-rådet, 
Feltstationen samt CBC. CBC indkalder til arbejdsgruppemøde. 
 
4. Drøftelse af det kommende strategiarbejde (udviklingsstrategien), hvordan sikrer vi at så 
mange som muligt deltager /STA 
Det er vigtigt at strategiarbejdet inddrager så mange øboere som muligt, så vi sammen sikrer flest 
mulige perspektiver og stemmer i det videre arbejde med udviklingsstrategien. Der sendes en 
kraftig opfordring til øen om at deltage i workshoppen på Månen d. 16. marts.  
 
5. På gensyn mappe – orientering til beboere der forlader Christiansø /STA 
Der skal udarbejdes en mappen til øboere, der fraflytter øen. Mappen skal indeholde oplysninger 
om, hvad man skal huske, når fraflytter Christiansø fx aflevering af nøgler, lejemål, 
folkeregistrering mv. Administrationen laver et udkast som skal drøftes i Ø- rådet. 
 
6. Lille Tårns projekt – hvordan går det? /AMK 
Nationalmuseet er ny konsulent på opgaven efter at den tidligere konsulent desværre er gået bort. 
Vi forventer at modtage proces- og tidsplan før sommerferien. Vi håber på at kunne igangsætte 
arbejdet efter sæsonen.  
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7. Arbejdsgruppe vedr. Hytter – hvordan går det? Punkt fra sidst 
Der er afholdt et arbejdsgruppemøde og vi planlægger endnu et møde som gerne skulle munde ud 
i en beslutning vedrørende udbud af tomme redskabshytter på øen. STA indkalder til nyt møde. 
 
8. Drøftelse af skitse til beplantning af nye træer i Rugmarken /STA 
Ø-rådet blev præsenteret for en skitse/forslag til kommende beplantning i Rugmarken. Der 
planlægges med beplantning af frugttræer æble, pære og kirsebær samt hassel-hegn og 
valnøddetræer. 
 
9. Redningsstiger /MS 
Ønske om redningsstier i havneområdet. Det besluttes, at emnet drøftes på et kommende 
beredskabsmøde på øen. STA tager ønsket med i planlægningen af det kommende havneprojekt 
på øen. 
 
10. Dronningebesøg juni 2023 
Det spørges til, hvad programmet bliver for besøget i juni. Planlægninger er i fuld gang. Der 
kommer repræsentanter fra Kongehuset til øen i april, hvor programmet gennemgås og endeligt 
besluttes. Programmet vil blive delt med øen når det er foreligger.  
 
11. Evt. 
Status på Havneprojekt 
Administrationen orienterer om projektet når der er konkrete tiltag eller beslutninger for 
projektet. 
 
Status på TDC-sag med ny dækning af mobil 
Sagen er sendt til behandling hos relevante myndigheder.  
 
P-licens i Gudhjem 
På baggrund af de foreslåede ændringer for parkering på Bornholm vil kommunalbestyrelsen 
skulle træffe beslutning om at sidestille borgere fra Christiansø med borgere på Bornholm, således 
at det vil være muligt at erhverve sig en parkeringslicens til parkering på Bornholm. Lokalt i 
Gudhjem vil der blive evalueret på ordningen for at give mulighed for eventuelle ændringer, 
såfremt at løsningen giver problemer med parkering.  
 
Dagene efter mødet har det vist sig, at forslaget om parkering stadig behandles på Bornholm, 
og vi afventer resultatet. Vi behandler emnet igen på næste møde. 
 
Åbning af de to tårne 
Tårnene bliver åbnet og der vil være fernisering af årets udstilling med Vibeke Glarbo samt koncert 
d. 2. april hvilket er samme dag hvor Ertholm begynder at sejle til øen i weekenden. 
 
Vibeke Møller Jensen/ formand 
Anne Marie Koefoed /næstformand                      


